

# سياسة المشتريات المستدامة

تؤكد هيئة الأوراق المالية والسلع التزامها نحو المشتريات المستدامة لضمان جودة وفعالية التطبيق من خلال سياسة المشتريات المستدامة لتحديد وإدارة الأثار البيئية والمجتمعية والاقتصادية ضمن سلسلة التوريد الخاصة بها والتي تضمن من خلالها:

- 1) تحديد الأهداف وخطط العمل لدعم سياسة المشتريات المستدامة ومتابعة التحسين المستمر لممارسة المشتريات المستدامة.
- 2) توفير إحتياجات الهيئة من مواد وخدمات بالجودة المطلوبة والتوقيت المحدد، وبأسعار تنافسية وبما يضمن تحقيق الكفاءة الشرائية وذلك بالتوافق مع القوانين والتشريعات الحكومة الاتحادية.
- تحقيق مبادئ المشتريات المستدامة والحوكمة الرشيدة والنزاهة والمساواة والشفافية في جميع ترتيبات الشراء والتعاقد.
- 4) إعطاء فرص تعاقدية متساوية والتقييم العادل لعروض الأسعار ولأداء جميع موردي المواد والخدمات.
- والمتوسطة المسجلة ضمن الشركات الصغيرة والمتوسطة المسجلة ضمن الجهات المعنية لدعم مشاريع الشباب وذلك لتنمية المشاريع الصغيرة والمتوسطة في الدولة، وأيضاً للموردين الذين أدمجوا ممارسات ومعايير الاستدامة والسلوك الأخلاقي ضمن ثقافة عملهم ويقومون بتطبيقها في سلسلة التوريد الخاصة بهم.
  - 6) التحقيق في شكاوى وملاحظات الشركاء من الموردين ومعالجتها بكل شفافية وحرفية.
- 7) ضمان إستمرارية الأعمال وتوريد المواد والخدمات لإدارة عمليات الهيئة من خلال عقد شراكات إستراتيجية مع الموردين، وتحديد المناطق ذات المخاطر العالية والتأثير ضمن سلسلة التوريد الخاصة بالهيئة ومشاركة الموردين في تلك المخاطر.
- الأموال النفقات وتحقيق مفاهيم الإنفاق المتعقل أثناء إدارة عملية مشتريات الهيئة ومنع هدر
  الأموال العامة.
- و) الحفاظ على الإستدامة البيئية والإقتصادية والمجتمعية والصحة والسلامة لجميع العاملين والمتعاملين والموردين أثناء ترتيبات التعاقد والشراء من خلال الإلتزام بتطبيق أفضل الممارسات والمعايير الدولية في مجال الحفاظ على البيئة وخفض البصمة الكربونية، والحفاظ على الأموال العامة لتحقيق معدلات نمو إقتصادي مستدامة، وتحقيق ترتيبات شراء عادلة تحفظ حقوق المجتمع.
- 10) التحكم وضبط جودة ترتيبات واجراءات الشراء والتعاقد، والتحسين المستمر عليها وفق أفضل الممارسات، أيزو 2017:20400.



وثيقة رقم: 100 - IRM



O B



11) يتم اختيار الموردين ومشاركتهم في مشتريات الهيئة الذين يتميزون بالمواصفات التالية:

### a. يخفضون البصمة الكربونية للبيئة من خلال:

- i. الحفاظ على الموارد ويشمل الطاقة والمياه والمواد.
- ii. تقليل النفايات الى الحد الأدنى سواءً في عملياتها أو أي نطاق آخر.
- iii. تقليل تأثير ترتيبات التسليم والمواصلات وزيادة الاعتماد على المصادر المحلبة.

### b. يقومون بتقديم فوائد وخدمات للمجتمع من خلال:

- الامتثال لمبادئ وقوانين العمل الدولية والمحلية فيما يتعلق بحقوق الانسان وظروف العمل.
- ii. ضمان عدم حدوث ممارسات الرق والاتجار بالبشر أو عمالة الأطفال في أي من سلاسل التوريد الخاصة بالموردين وفي أي جزء من أعمالهم إن تم تنفيذها من طرف ثالث.
  - iii. حظر التمييز والمضايقة القانونية لضمان توفير بيئة عمل آمنة وشاملة.

#### c. دفع النمو الاقتصادي من خلال:

- i. دعم خلق فرص العمل وتيسير الفرص للشركات الصغيرة والمتوسطة والشركات والجهات المجتمعية.
  - ii. النظر في تكلفة دورة حياة المنتجات.
- iii. توفير الأجر المعيشي (مستوى الحد الأدنى المطلوب) للموظفين والمقاولين.
- iv. تطبيق إجراءات وممارسات لمنع غسيل الأموال والغش والرشوة والفساد وتضارب المصالح وقضايا أمن البيانات.

وتلتزم الإدارة العليا بنشر السياسة المتعلقة بنظام إدارة المشتريات المستدامة لكافة الموظفين والموردين والمعنيين، من خلال مختلف الوسائل المتاحة، وتتم مراجعتها بصورة دورية ومنتظمة للتأكد من ملائمتها وفق أفضل الممارسات العالمية ولما فيه مصلحة ودعم أهداف الاستدامة.

## د. عبيد الزعابي

الرئيس التنفيذي

التاريخ: /2020/1

وثيقة رقم: 100 - IRM







## **Sustainable Procurement Policy**

The Securities and Commodities Authority (SCA) confirms its commitment to sustainable procurement by pursuing a sustainable procurement policy to ensure effective and quality implementation and to determine and manage the environmental, social, and economic impacts within its own supply chain in an effort to:

- Identify goals and develop action plans to support the sustainable procurement policy and monitor the ongoing improvement in sustainable procurement practices.
- 2. Supply SCA with its needs of quality, timely-delivered, and competitively-priced goods and services to ensure procurement efficiency in line with federal legislation and rules.
- **3.** Meet the principles of sustainable procurement, wise governance, integrity, equality, and transparency in all procurement and contractual arrangements.
- **4.** Provide equal contracting opportunities to vendors, perform quotation evaluations, and evaluate vendor performance.
- 5. Give priority to quotations/proposals submitted by small and medium enterprises (SMEs) registered with authorities responsible for providing support to youth business projects to help develop the SME sector in the country. Provide facilities to vendors who embed sustainability practices and standards and follow codes of ethical conduct in their work and their own supply chain.
- **6.** Investigate and handle complaints made by vendor partners in a professional and transparent manner.









- 7. Ensure the continuity of business and the availability of services and goods needed for the management of SCA's operations by entering into strategic partnerships with vendors, identifying high-risk areas, making an impact within SCA's own supply chain, and engaging vendors in the risks.
- **8.** Rationalize expenses, promote concepts of reasonable spending in managing SCA's procurement process, and prevent the waste of public funds.
- 9. Maintain environmental, social, and economic sustainability and preserve the health and safety of all personnel, customers, and vendors during procurement and contractual arrangements by displaying commitment to the best international standards and practices in preserving the environment, reducing carbon footprint, and maintaining public funds to achieve sustainable economic growth rates and ensure fair procurement, thus maintaining the rights of the society.
- **10.** Control the quality of procurement and contractual arrangements and procedures and make ongoing improvements in line with best practices (ISO 20400:2017).
- **11.** Vendors selected to supply SCA with goods and services must display the following characteristics:
  - a. Work to reduce carbon footprint by:
    - i. Conserving resources, including energy, water, and materials.
    - ii. Keeping waste to a minimum, whether in operations or otherwise.
  - iii. Mitigating the impact of delivery and transportation and increasing reliance on local resources.



Off





### b. Provide services and benefits to the society by:

- i. Complying with the local and International Labor laws and principles on human rights and working conditions.
- ii. Ensuring the elimination of human trafficking and child labor practices in any of their supply chains or any part of their business if executed by a third party.
- iii. Prohibiting discrimination and legal harassment to ensure an inclusive and safe business environment.

### c. Work on boosting economic growth by:

- i. Supporting job creation and facilitating access to opportunities for SMEs, corporations, and community organizations.
- ii. Considering the cost of the product life cycle.
- iii. Paying wages (minimum requirements) to personnel and contractors.
- iv. Implementing procedures and practices related to anti-money laundering, fraud, bribery, corruption, conflict of interest, and data security issues.

The senior management is committed to communicating the policy on sustainable procurement management system to all employees, vendors, and concerned parties using available means and methods. The policy must be reviewed regularly to ensure that it is in line with the best international practices in an effort to support sustainability goals.

Dr. Obaid Al Zaabi

Chief Executive Officer

Date: /1/2020